
Bánovčania si zvolili 
na  nasledujúce volebné 
obdobie novú primátorku 
Rudolfu Novotnú, doterajšiu 
poslankyňu MsZ a  TSK, 
ktorá získala celkom 2464 
hlasov, čo je zo zúčastne-
ných voličov 39,29 %. O 259 
hlasov menej získal súčasný 
primátor Marián Chovanec 
– 2205. Ďalší kandidáti 
na  primátorku a  primátora 
uspeli takto: Ján Kšiňan 547 
hlasov, Miroslava Hudecová 
416, Stanislav Vavro 311, 
Anton Grňo 268, Oliver 
Gajdoš 59 hlasov.

V  nastávajúcom vo- 
lebnom období budú naše 
mesto spravovať títo 19 
poslanci MsZ: desiati „starí“ 
- Richard Makýš, Mária 
Hajšová, Naďa Ondrejková, 
Peter Janáč, Marián Cho-
vanec (primátor), Miroslav 
Libič, Dana Švecová, Jozef 
Farkaš, Milan Igaz, Mária 
Peťovská a  deviati noví - 
Dávid Holý, Ján Kšiňan, 
Zuzana Rydziová, Lucia 
Bieliková, Peter Králik, 
Miroslava Hudecová, 
Ján Botka, Dušan Senčík 
a Martina Balážová.

Ako sme hlasovali 
za  poslancov podľa 
obvodov:
 Volebný obvod č. 1 – Juh 
(dvaja poslanci): David 
Holý, Mgr., nezávislý kan-
didát 241, Richard Makýš, 

Ing., SMER-SD 196, 
Rudolf Jánošík, Ing., KDH 
184, Bronislava Šarayová, 
nezávislá kandidátka 155, 
Martin Botka, Bc., koalícia 
SaS, OĽaNO 143, Rastislav 
Porubčan, SNS 128, Martin 
Bittara, KDH 109, Peter 
Fodora, SME RODINA - B. 
Kollár 83.
 Volebný obvod č. 2 – 
Východ (3 poslanci): Rudolfa 
Novotná, PhDr.  PaedDr., 
nezávislá kandid. 515 - nová 
primátorka, Ján Kšiňan, 
Ing.  PhD., nezávislý kan-
didát 301, Mária Hajšová, 
Ing., PhD., SMER-SD 299, 
Zuzana Rydziová, Mgr., 
nezávislá kandidátka 195, 
Roman Paul, Ing., KDH 163, 
Marián Hejtmánek, Ing., 
KDH 154, Miloš Daniš, Ing., 
SMER-SD 130, Michaela 
Sahul, Kotleba - ĽS NS 
98, Denisa Kováčiková, 
Bc., SMER-SD 93, Milan 
Ďuračka, Ing., SPOLU 
- občianska demokracia 
81, Patrik Tuchyňa, SME 
RODINA - B. Kollár 72.
 Volebný obvod č. 3 – 
Stred (2 poslanci): Naďa 
Ondrejková, Mgr., SMER-
-SD 328, Peter Janáč, SNS 
268, Alena Strempeková, 
Ing., SPOLU - obč.demokr. 
191, Milan Botka, koalícia 
SaS, OĽaNO 161, Michal 
Kapuš, Ing., SMER-SD 156, 
Vladimír Raučina, Mgr., 

KDH 104, Alena Bernátová, 
Kotleba - ĽS NS 83, Rudolf 
Dado, KSS 29.
 Volebný obvod č. 4 – 
Sever (2 poslanci): Marián 
Chovanec, nezávislý kan-
didát 335, Miroslav Libič, 
Mgr., SNS 310, Nadežda 
Zaťková, SMER-SD 297, 
Jana Virgovičová, Ing., 
KDH 220, Marieta Ševčí-
ková, Mgr., SMER-SD 133, 
Ľudmila Bencová, nezávislá 
kandidátka 115.
 Volebný obvod č. 5 – 
Dubnička (6 poslancov): 
Lucia Bieliková, Mgr., 
nezávislá kandidátka 
908, Peter Králik, Mgr., 
nezávislý kandidát 824, 
Miroslava Hudecová, Mgr., 
nezávislá kandidátka 706, 
Ján Botka, Ing., nezávislý 
kandidát 680, Dana Šve-
cová, Mgr., SMER-SD 664, 
Jozef Farkaš, SMER-SD 

437, Peter Sečkár, SNS 435, 
Dušan Holbay, SMER-SD 
418, Peter Bulík, Mgr., 
SNS 388, Peter Farkaš, 
Ing., SMER-SD 367, Peter 
Ševčík, Ing., koalícia SaS, 
OĽaNO 364, Mária Miková, 
Ing., SMER-SD 328, Jozef 
Kocúr, Národná koalícia 
293, Ondrej Kubík, Mgr., 
SMER-SD 286, Anton 
Grňo, Kotleba - ĽS NS 285, 
Tomáš Valient, SPOLU 
- obč.demokracia 240, Bra-
nislav Grznár, Mgr., KDH 
239, Martin Ježík, SME 
RODINA - B. Kollár 209, 
Marián Burza, Ing., Národ 
a  spravodlivosť – NS 195, 
Jozef Majba, SPOLU - obč.
demokracia 148.
 Volebný obvod č. 6 – 
Biskupice (1 poslanec): 
Milan Igaz, SMER-SD 110, 
Michal Morávek, nezávislý 
kandidát 97.

 Volebný obvod č. 7 – Malé 
Chlievany (1 poslanec): 
JUDr. Dušan Senčík, SMER-
-SD 164, Stanislav Vavro, Ing., 
SPOLU - obč.demokracia 93, 
Oliver Gajdoš, Ing., SNS 19.
 Volebný obvod č. 8 – Dolné 
Ozorovce (1 poslankyňa): 
Mária Peťovská, Ing., SMER-
-SD 248, Lukáš Machala, Ing., 
SNS 105.
 Volebný obvod č. 9 - Horné 
Ozorovce (1 poslankyňa):  
Martina Balážová, KDH 154, 
Juraj Pastorek, SMER-SD 128.

Suma sumárum podľa 
politických strán: mestské 
zastupiteľstvo bude mať 
8  poslancov za  SMER-SD, 
8  poslancov nezávislých,  
dvaja poslanci sú za  SNS 
a jeden z KDH. Päť súčasných 
poslancov do  nového voleb-
ného obdobia nekandidovalo 
- Miroslav Nagy, Dušan 
Jankovič, Blanka Kodajová, 
Ľudevít Znášik a  Ondrej 
Kubala, ktorý v  roku 2014 
získal na  Dubničke najviac 
hlasov. Štyria súčasní poslanci 
svoj post neobhájili - Nadežda 
Zaťková (SMER-SD), Dušan 
Holbay (SMER-SD), bývalý 
viceprimátor Peter Bulík (SNS) 
a  v  Horných Ozorovciach 
neprešiel ani Juraj Pastorek 
(SMER-SD), ktorý spolu 
s Petrom Bulíkom patril k slu-
žobne najstarším poslancom 
MsZ.
 Text a foto: Alena Borszéková

 Ročník XIII. 12. november 2018  Číslo 44 Nepredajné

Vážení 
spoluobčania,  
milí Bánovčania!
Rada by som 
vyslovila vďaku 
Vám, všetkým 
občanom mesta 
a prímestských častí, 
za účasť vo voľbách. 
Zároveň blahoželám 
zvoleným poslancom. 
Predstavila som Vám 
prostredníctvom 
môjho volebného 
programu svoju víziu 
rozvoja mesta a Vy 
ste mi dali šancu ju 
realizovať. Budem 
však pokračovať 
aj v práci na už 
naštartovaných 
projektoch. Zároveň 
verím, že súčasné 
vedenie mesta už 
nebude realizovať 
žiadne finančné 
aktivity. Poznám 
silné aj slabé stránky 
nášho mesta, aj čo 
Vás, obyvateľov, 
najviac trápi. Verím 
tiež, že sa nám podarí 
naštartovať otvorenú 
komunikáciu 
a obnoviť dôveru 
s poslancami, 
a tak spolu zmeníme 
„JA verzus ONI“ – 
na „MY“. Aby sa naše 
mesto rozvíjalo nielen 
investične, ale aj 
hodnotovo.

Je pre mňa 
cťou aj záväzkom 
pracovať pre Vás ako 
primátorka. 

 S úctou 
 Rudolfa Novotná

V piatok do Kultúrneho 
centra Ži:va na hudobný 

večer o alternatívnej 
muzike, v sobotu 

do Mestského 
kultúrneho strediska 

na Snow film fest 
a v pondelok opäť 

do Ži:vy na divadlo ZUŠ 
Adios.. Viac sa dočítate 

na 8. strane

Nové mestské zastupiteľstvo má až deväť nových poslancov!
Bánovskou primátorkou Rudolfa Novotná

Končiaci mestský 
parlament 
naposledy zasadal 
v Biskupiciach - 
Rozpočet mesta 
na rok 2019 vo 
výške 16 025 455 
eur je vyrovnaný 

V meste Bánovce nad Bebravou a v prímestských častiach sme mali k dátumu volieb celkom 
15 291 oprávnených voličov, ale k volebným urnám uplynulú sobotu prišlo len 6369 voličov, 

čo je 41,65 %. V Horných Ozorovciach však účasť dosiahla 73,42 %...

Kam v meste?
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Silný vietor vyvrátil niekoľko stromov

Úspešné projekty mesta a škôl 
podporené v rámci Participatívneho – komunitného rozpočtu TSK

V  dôsledku veľmi 
veterného počasia, ktoré 
zasiahlo územie Slovenska 
v posledné októbrové dni, 
došlo v  meste k  poško-
deniu niekoľkých stromov. 
Nápor vetra, ktorý podľa 
informácií SHMÚ dosa-
hoval v nárazoch miestami 
až 85 km/h, nevydržali 
najmä ihličnaté dreviny 
s  ply tkou koreňovou 
s ú s t a v o u .  N á s l e d k y 
kalamity sa v  utorok 30. 
októbra 2018 v  skorých 
ranných hodinách odstra-
ňovali najmä na Ulici J. G. 

Trenčianska župa 
takýmto spôsobom necháva 
rozhodovať verejnosť o pou-
žití časti verejných zdrojov. 
Do  hlasovania, ktoré pre-
biehalo v  máji tohto roka, 
nakoniec z okresu postúpilo 
16 projektov. 

Záhrada – naša 
najväčšia trieda  je 
názov projektu, ktorý bol 
vyhodnotený ako druhý 
najúspešnejší v Bánovskom 
okrese. Jeho cieľom bola 
premena areálu Materskej 
školy J. A. Komenského 
na  učebné a  pohybové 
záhradné centrum alebo 
„telocvičňu v prírode“, kde 
deti nájdu vhodné podnety 
na  pohybové i  tvorivé hry, 
skúmanie prírody, oddych 
a  relax a  budú tráviť viac 
času na čerstvom vzduchu. 
Do  realizácie projektu sa 
významnou mierou zapojili 
i  rodičia, ktorí pomohli 
deťom a  personálu škôlky 

pri vytvorení oddychovej 
zóny s  dvomi kruhovými 
sedeniami, okrasnými 
kríkmi a  hojdačkou. 

Do  „triedy vonku“ ďalej 
pribudli rôzne prekážky 
a  pomôcky pre rozvíjanie 
pohybových zručností 
a kresliace tabule na rozvoj 
výtvarných a  grafomoto-
rických zručností. Celkové 
výdavky tvorili 2  658 eur, 
z  toho 2  200 eur (82,77 %) 
tvorili prostriedky par-
ticipatívneho rozpočtu 
TSK. Popri  dobrovoľníckej 
brigáde rodičov a  zamest-
nancov areál ožil aj ďalšími 
aktivitami ako bol Deň 
športu, zábavy a  relaxu 
a čítanie rozprávok deťom.

S podobnou myšlienkou 
sa zaoberal i projekt Školský 
dvor nás volá – poďme 
von od  stola, realizovaný 
v  Materskej škole na  Ulici 
5. apríla. Pieskoviskám 
na školskom dvore pribudlo 
polohovateľné tienidlo, 
umiestnili sa exteriérové 
tabule na  kreslenie a  rôzne 
vybavenie pre športové 
aktivity, napr. šmykľavka, 
basketbalový kôš alebo 
detské kolky. Za  účelom 
pes tova n ia  by l i n iek 

a kvetov s deťmi sa vytvorila 
minizáhradka. Z celkových 
výdavkov projektu 2 200 eur 
TSK financovalo takmer 
90 %, t. j. 1 978 eur.

Úspešný bol aj projekt 
Základnej školy na  Ulici 
J. A. Komenského Zelená 
oáza pod holým nebom, 
ktorého cieľom bolo vytvo-
renie náučno-relaxačnej 
zóny v areáli školy, súčasťou 
ktorej je oáza kvetov, drevín, 
zdravia a  vôní (bylinková 
oáza) a minigolf. Zóna môže 
slúžiť na  stretnutia žiakov, 
rodičov a  pedagógov pri 
voľnočasových aktivitách, 
ale najmä na  vyučovanie 
v  prírode – prírodoveda, 
biológia, fyzika, chémia 
či pracovné vyučovanie. 
Zároveň sa oáza môže vyu-
žívať pre výtvarnú výchovu, 
tvorivé dielne, besedy 
na  environmentálnu tému 
a rôzne iné podujatia. Tren-
čiansky samosprávny kraj 
poskytol na  projekt 2  000 
eur, z  celkových výdavkov, 
ktoré tvorili 2 540 eur.

  Tlačová správa mesta

Záverečná etapa 
rekonštrukcie ciest 
a chodníkov

Rozsiahla rekonštrukcia 
ciest a  chodníkov v  našom 
meste prešla do  záverečnej 
etapy. V  súčasnosti sa 
fi nalizuje výmena cestných 
obrubníkov a  povrchu 
cesty a  chodníkov na  ulici 
Mojmírova. V  krátkom 
čase sa dokončí pokladanie 
dlažby na  chodníku, ktorý 
prechádza centrom mesta 
od  budovy úradu práce 
po  mestský park. Ďalej sa 
ukončujú práce na  ulici 

K  priehrade, vrátane chod-
níka vedúceho k Mestskému 
ku ltúrnemu st red isku 
na  Ulici J. Matušku. 
V  najbližších dňoch bude 
prebiehať asfaltovanie cesty 
i  chodníkov na  Ulici A. 
Dubčeka, kde sa zároveň 
vybuduje nová odstavná 
plocha pre vozidlá. V závere 
rekonštrukcie sa mecha-
nizmy presunú na  ulicu 
Hollého.

  Tlačová správa mesta

Poplatok za odpady 
pre rok 2019

Dňa 7.11. 2018 bol 
Mestským zastupiteľstvom 
v Bánovciach nad Bebravou 
s c h v á l e n ý  p o p l a t o k 
za  komunálne odpady 
na rok 2019. Pri tvorbe ceny 
a  poplatku za  komunálne 
odpady pre rok 2019 mesto 
vychádzalo z  reálnych 
nákladov vynaložených 
na odpadové hospodárstvo 
v  sledovanom období, 
v ráta ne predpok ladu 
vynaloženia finančných 
nákladov do  konca roka 
2018 a taktiež z predpokla-
daných výdavkov na  rok 
2019. Zároveň sa vychá-
dzalo z  reálnych  príjmov 
za  dané obdobie, so 
zohľadnením poskytnu-
tých úľav na  poplatku 
za  komunálne odpady 
a z predpokladaného nena-
plnenia príjmov. Na tvorbu 
ceny a  poplatku pre rok 
2019 má značný vplyv o.i. 
novela zákona č. 17/2004 
o  poplatkoch za  uloženie 
odpadov, kde s účinnosťou 
od 1.1. 2019 dôjde k enorm-
nému niekoľkonásobnému 
nárastu sk ládkovného 
poplatku, taktiež od  1.1. 
2019 dôjde k avizovanému 
zvýšeniu ceny zo strany 
riadenej skládky odpadov 
Dežerická Eko s.r.o., o  1 
€ za  1 tonu komunálneho 
odpadu a v prípade objem-
ných odpadov o 1,50 € za 1 
tonu uloženú na  skládke. 
Poplatok  z oh ľad ňuje 

o.i., potrebu pokračovať 
v nákupe a rozmiestňovaní 
kompostérov pre triedený 
zber a  zhodnocovanie 
biologicky rozložiteľných 
odpadov. Značný vplyv 
na nutné zvýšenie poplatku 
majú faktory ako  nárast 
cien za  odvoz odpadov 
v závislosti od rastu miezd 
a  celkov ých nák ladov 
a pod.

Na základe vyššie uve-
dených skutočností ustano-
vilo VZN č. 85 o miestnom 
poplatku za  komunálne 
odpady s  účinnosťou 
od  1.1.2019 na  rok 2019 
sadzbu poplatku 0,0759 
€ na  osobu/  deň, zamest-
nanec/deň, čo činí 27,70 
€ na  osobu/rok. Avšak 
mesto časť ná k ladov 
na odpadové hospodárstvo 
dotuje, nakoľko samotný 
poplatok nedostatočne 
pokrýva reálne náklady 
na  komplexné nakladanie 
s odpadmi. 

Vzhľadom na  sku-
točnosť, že za  uvedenú 
sumu nie je reálne možné 
zabezpečiť komplexné 
nakladanie s  odpadmi pri 
zvýšení  poplatku v  roku 
2019 zo súčasných 25,91 
€ na  27,70 €/osobu/rok /
zvýšenie o  1,79 €/, bude 
potrebné uvedené výdavky 
vykryť z  iných príjmov 
mesta v sume 89 646 €. 

 Tlačová správa mesta

Organizácie z Bánovského okresu podali 
v tomto roku rekordný počet žiadostí 

o príspevok z Participatívneho - komunitného 
rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja 
pre rok 2018. Mesto Bánovce nad Bebravou 
s materskými školami a jednou základnou 
školou podali spolu sedem žiadostí. 

Tajovského za  výškovým 
bytovým domom, kde 
vyvrátilo tri stromy. Aby 
sa predišlo ďalšiemu ohro-
zeniu a možným škodám, 

bol odstránený aj ďalší 
nebezpečne sa nakláňajúci 
smrekovec. Zasahovalo sa 
aj na Ulici A. Hlinku, kde 
bolo potrebné odstrániť 

dva smreky, jeden už 
vyvrátený a  ďalší  poško-
dený, ktorý bol tiež vyhod-
notený ako ohrozujúci. 
V blízkosti Materskej školy 

na ulici Hollého sa zlomila 
okrasná čerešňa, ktorá bola 
taktiež asanovaná. 

 Tlačová správa mesta

Pre pracovníkov 
s mládežou

R a d a  m l á d e ž e 
Trenčianskeho kraja pozýva 
koordinátorov žiackych 
školských rád a pracovníkov 
s mládežou na vzdelávanie, 

ktoré sa uskutoční v  Pen-
zióne Uhliská v  dňoch 23. 
a  24. novembra 2018. Viac 
info na  www.rmtnk.sk prí-
padne 0907 792 274.
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Úvodné schvaľovanie 
správy o činnosti prinieslo 
polemiky k  štylizácii 
uznesenia, ale ostatných 
päť návrhov na  uznesenie 
schválili poslanci bez dis-
kusie – rozpočty Mestského 
kultúrneho strediska, 
Bánovského kultúrneho 
centra, Správy majetku 
mesta, ale aj doplnok 
k  Všeobecne záväznému 
nariadeniu (VZN) č. 86 
o  miestnych daniach. 
Návrh o zvýšení poplatkov 
za  komunálny odpad z   
25,91 na 27,70 eur za osobu 
a  kalendárny rok (čo činí 
0,0759 eur/osoba/deň) 
už vyvolal otázky. Mária 
Hajšová sa pýtala, prečo 
nebol zverejnený článok 
o  dôvodoch zvýšenia 
poplatku pred samotným 
schvá lením. Rudol fa 
Novotná zdôraznila nut-
nosť masívnej vzdelávacej 
kampane o  separovaní 
odpadu. Peter Janáč iba 
poznamenal, že na odbornú 
prednášku o  nutnosti 
separovania, organizovanú 
pred mesiacom v  mest-
skej knižnici, občania 
neprišli... Bližšie infor-
mácie o  dôvode zvýšenia 
poplatkov za  komunálny 
odpad v krátkosti vysvetlil 
Vladimír Vranka, vedúci 
odboru služieb mestu MsÚ 
(podrobnejšie informácie 
v  ofi ciálnej tlačovej správe 
mesta). Pán Vranka uviedol 
napríklad aj to, že stále 
klesá počet obyvateľov 
mesta a  náklady za  odvoz 
a  likvidáciu – uskladnenie 
komunálneho odpadu 
narastajú. Viacerí poslanci 
sa pýtali aj na  kompos-
téry a  informácia z  MsÚ 
znela, že mesto už má 
tristo kompostérov ulo-
žených v  zbernom dvore 
a  už je potrebné sa len 
dohodnúť o  spôsobe dis-
tribúcie k občanom. Mária 
Peťovská žiadala častejší 
vývoz vyseparovaného 
odpadu a za zvýšenie počtu 
kontajnerov na separovanie 
bol aj Dušan Holbay, ktorý 
upozornil na  „národný 

šport“ v  Bánovciach, keď 
súkromní podnikatelia 
z okolia zapĺňajú odpadom 
kontajnery pre občanov. 

Zv ý š en ie  p opl at k u 
za  komunálny odpad bolo 
schválené trojpätinovou 
väčšinou.

Bez diskusie prešli 
schvaľovacím procesom 
návrhy na  uznesenie - 
Doplnok č. 2 k VZN mesta 
č. 96 o určení výšky dotácie 
na  prevádzku a  mzdy 
na  žiaka základnej ume-
leckej školy, dieťa materskej 
školy, dieťa školského 
zariadenia na  príslušný 
kalendárny rok, VZN 
mesta č. 98 o  poskytovaní 
f inančných príspevkov 
mestom Bánovce nad 
Bebravou na  vykonávanie 
opatrení sociálnej ochrany 
detí a  sociálnej kurately, 
a  Doplnok č. 2 k  VZN 
mesta č. 93 o  prevádz-
kovom poriadku pohrebísk 
a  domov smútku v  meste 
a v jeho mestských častiach 
a pohrebnej služby.

Vyše hodinovú dis-
kusiu si vyžiadal návrh 
rozpočtu mesta na  roky 
2019-2021, kde boli zahr-
nuté už aj schválené výšky 
transferov pre organizácie 
na  základe ich žiadostí 
do  konca októbra 2018 
(viac na  www.banovce.

sk). Stanovisko hlavného 
kontrolóra k rozpočtu vzali 
poslanci na  vedomie síce 
bez diskusie, ale potom už 
obhajovali, resp. navrhovali 
ďalšie položky do rozpočtu. 
Rudolfa Novotná napríklad 
žiadala riešiť parkovanie 
na  Partizánskej ulici, 
konkrétne pred budovou 
bývalého zornického uči-
lišťa a  internátu v majetku 
TSK. Informovala, že 
vedenie TSK je naklonené 
poskytnúť objekt na  byty 
mestu za symbolické jedno 
euro. K  jej návrhu, aby sa 
riešila táto časť mesta, kde 
sa dlhodobo neinvestovalo, 

bola naklonená aj Mária 
Hajšová. Výhrady voči 
rozpočtu mala však Mária 
Peťovská, ktorá poukázala, 
že na  Dolné Ozorovce sa 
úplne zabudlo. Okrem 
toho chcela vedieť, prečo 
sa suma na  veľkú rekon-
štrukciu ciest a  chodníkov 
cez tzv. PPP projekt (mesto 
si na túto investíciu zobralo 
úver) zvýšila z 1,4 milióna 
eur na  1,6 milióna eur. 
Primátor zdôraznil, že 
strop navýšenia by mal byť 
1,5 milióna eur. Ekonómka 
mesta Eva Straňáková 
v ysvet ľova la spôsob 
zúčtovávania výdavkov 

na  rekonštrukciu. Mária 
Peťovská navrhla niektoré 
položky z  rozpočtu zrušiť, 
napríklad jednu položku 
z  troch pre Športovo - 
herný a  outdoorový klub, 
a  presunúť ich v  prospech 
opravy chodníka v Dolných 
Ozorovciach. Na obhajobu 
ŠHOKu sa však posta-
vilo viacero poslancov 
i samotný primátor. Verejne 
poďakoval za  prácu dob-
rovoľníkom ŠHOK-u pod 
vedením Ondreja Kubalu, 
ktorí budujú na  sídlisku 
D ubn ič k a  k v a l i t ný 
športový areál. Nakoniec 
Mária Peťovská podala 

poslanecký návrh zaradiť 
do  rozpočtu aj opravu 
chodníka v  jej mestskej 
časti, s  podmienkou, že 
bude zvýšená aj príjmová 
časť rozpočtu, čo jej väč-
šina poslancov schválila. 
Zdôraznila: „Nie som proti 
dobudovaniu športového 
areálu na  Dubničke, ale 
deti v Dolných Ozorovciach 
ani v  Malých Chlievanoch 
nemajú nič, iba skromné 
detské ihrisko pre deti do 40 
kilogramov, pre staršie deti 
úplne nič, nemajú kde ísť... 
Chodník v Dolných Ozorov-
ciach vidím ako bytostne 
potrebný!“ V  súvislosti 

s  rozpočtom zaznela aj 
otázka Rudolfy Novotnej, 
prečo mesto na  dostavbu 
zimného štadióna nepo-
žiadalo o  bezúročný úver 
z  ministerstva. Primátor 
Marián Chovanec vysvetlil, 
že bolo treba situáciu okolo 
dostavby riešiť rýchlo 
a  čerpanie resp. vybavenie 
spomínaného úveru si vyža-
dovalo dlhší čas. Zdôraznil: 
„Som hrdý, že sa všetky 
podané projekty realizujú 
a  že máme veľa projektov 
financovaných z  mimo-
rozpočtových zdrojov.“ 
Rozpočet mesta na  roky 
2019-2021 ako najdôleži-

tejší štartovací dokument 
pre nové vedenie mesta 
po  komunálnych voľbách 
bol schválený väčšinou 
poslancov. Vyrovnaný 
rozpočet je vo výške 
16  025  455 eur. Najväč-
šími položkami, ktoré sa 
budú čerpať v  roku 2019 
z  rezervného fondu sú: 
200 tisíc eur na  dostavbu 
zimného štadióna, 139 530 
eur na  splátky istiny 
z  úveru na  vybudovanie 
kanalizácie v Biskupiciach, 
75 tisíc na  rekonštrukciu 
mestského parku, 70 
tisíc na  zhodnocovanie 
biologicky rozložiteľ-
ného odpadu, 50 tisíc 
na  výstavbu kolumbária, 
atď. Viac na internete. 

Nasledujúcich päť 
informatívnych správ vzali 
poslanci na  vedomie bez 
diskusie a  schválili aj plán 
činnosti hlavného kontro-
lóra a  plán zasadnutí MsZ 
na rok 2019. 

Po  krátkej prestávke 
rokovanie pokračovalo 
schva ľovaním zmeny 
rozpočtu mesta na  rok 
2018 podľa návrhu. Na rad 
prišli aj klasické návrhy 
na  predaj a  nájmy mest-

ských pozemkov, resp. 
nehnuteľností. Všetky 
návrhy (celkom ich bolo 
desať) boli schválené bez 
diskusie. Vrátane odpredaja 
pozemkov pod garážami. 
Schválený bol aj cenník 
verejného korčuľovania 
na zimnom štadióne (bude 
otvorený až v  budúcom 
roku), a ďalšie návrhy.

Pri schvaľovaní ročnej 
odmeny kronikárke mesta 
poslankyňa Mária Hajšová 
poukázala, že je potrebné 
ešte na tomto MsZ schváliť 
aj ročné odmeny komi-
siám MsZ a  občianskym 
výborom, na  ktoré sa 

„zabudlo“. Po  zakompo-
novaní textu do uznesenia 
bol aj tento návrh prijatý 
jednohlasne. A  práve 
spomínané odmeny boli 
posledným bodom, ktoré 
poslanci tohto volebného 
obdobia schválili.

Na  záver primátor 
všetkým poďakoval - 
poslancom, odchádzajúcim 
i  kandidujúcim v  ďalšom 
volebnom období, pracov-
níkom mestského úradu, 
ale aj občanom, ktorých 
kritika posúva dopredu. 
Úplne na záver ofi ciálneho 
posledného rokovania 
vyslovil pozvanie i želanie: 
„Rád si dám s  vami aj tú 
čašu vína, aby bol aj ten 
tradičný záverečný cveng... 
Tým, čo v  sobotu v  noci 
dobehnú do  cieľa a  vo 
voľbách uspejú, prajem 
okrem iného aj veľa tvori-
vých nápadov.“ Poslanec 
za  mestskú časť Biskupice 
Milan Igaz, ako hostiteľ, 
pozval všetkých poslancov 
a  prítomných pracovníkov 
MsÚ k  spoločnému stolu 
k neofi ciálnemu posedeniu. 

 Text a foto: 
 Alena Borszéková 
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Končiaci mestský parlament naposledy zasadal v Biskupiciach
Rozpočet mesta na roky 2019-2021 je vyrovnaný 

P osledné zasadanie mestského 
zastupiteľstva tohto volebného 

obdobia pod vedením primátora Mariána 
Chovanca 7. novembra v Kultúrnom 
dome v Biskupiciach bolo najkratšie 
a najpokojnejšie. Na úvod si poslanci schválili 
program bez interpelácií a diskusie. Dlhšiu 
rozpravu priniesol najdôležitejší dokument - 
rozpočet mesta na roky 2019 – 2021, ktorý bol 
po doplnení nakoniec schválený. 

Zoznam správ, ktoré poslanci zobrali na  vedomie: 
informatívna správu o  stave životného prostredia 
so zameraním na  odpadové hospodárstvo a  tvorbu 
ceny za  likvidáciu tuhého komunálneho odpadu 
na  rok 2019, informatívna správa o  činnosti komisií 
zriadených mestským zastupiteľstvom za  rok 2018, 
informatívna správa o činnosti výborov mestských častí 
za rok 2018, informatívna správa o stave vyhotovených 
kúpnych, nájomných zámenných zmluvách, zriadení 
vecného bremena a  súdnych sporoch, informatívna 
správa o poskytovaní a zabezpečovaní sociálnych slu-
žieb, sociálnej pomoci a starostlivosti občanom mesta. 
Všetky dokumenty, ktoré poslanci schvaľovali alebo 
vzali na vedomie, vrátane uznesenia, nájdete na www.
banovce.sk, v časti samospráva - materiály.
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Celestial Help Fest je 
benefičná akcia, z  ktorej 
finančný výťažok putuje 
do  bánovskej nemocnice 
na  ná kup potrebného 
zdravotníckeho vybavenia. 
Zárukou toho, že neminú 
daný cieľ, je hlavný organi-
zátor a zakladateľ festivalu 

Ľuboš Dúcky alias Hoyas 
(na  foto  v pravo dole 
s  primátorom Mariánom 
Chovancom). Nepreslávil 
sa len ako filantrop, ale 
metalový svet ho pozná ako 
bubeníka kapiel ATTAK 
OF RAGE a  DEPRESY. 
Ako správny hudobník 
má snahu do  Bánoviec 
dotiahnuť kvalitné zosku-
penia a to sa mu aj úspešne 

darí .  Úroveň fest iva lu 
tak z  roka na  rok rastie. 
Aj v  sobotu bola ponuka 
naozaj pestrá. Osobne som 
sa veľmi tešila na špeciálne 
prekvapenie – slovenský 
ORKRIST (na  foto), ktorý 
„vsta l z  popola“ práve 
na bánovskej pôde. Po viac 

ako pätnást ich rokoch 
odohrali svoj prvý kon-
cert.  Návrat to bol naozaj 
fenomená lny. Vý razný 
ženský vokál znel do zmesi 
black metalu a  doomu - 
a  to všetko podčiarknuté 
fl autou – dokonalý „zimo-
mriavkový“ zážitok.

Zástupcom českého 
ska-punku bola kapela 
VISION DAYS. Z  Parti-

zánskeho prišli DR.PAKO 
a ich punk n roll. Fanúšikov 
do varu dostali aj slovenskí 
crusteri BETON. Skupina 
AWRIZIS kombinuje rôzne 
štýly, no asi najbližšie má 
ku groove metalu, alebo 
melodic death meta lu. 
Sami sa prezentujú ako 
HYBRID METAL BAND 
a znejú veľmi progresívne 
vďaka sedemstrunovým 

gitarám a  šesťstrunovej 
base. Medzi headlinerov 
patri la aj ďa lšia česká 
death/grindcore „úderka“ 
FL E SHL E S.  V  z ávere 
s v o j h o  v y s t ú p e n i a 
pozvali svojich fanúšikov 
na  pódium a  tak vzniklo 
v z á j om né  pre p oj e n i e 
okorenené at mosférou 
celého večera. Fest iva l 
hlboko v  noci uzatvárali 
brat islavsk í „zbojníci “ 
z CATASTROFY.

Celestial aj tento rok 
splnil svoju misiu. Už osem 

rokov sa snaží zotierať 
predsudky o  subkultúr-
nych žánroch a  vyťahuje 
ich z hlbín undergroundu. 
Zároveň je medzigene-
račným a  „multi-kulti“ 
priestorom, pretože tam 
môž ete v id ie ť  rod i ny 
s  malými deťmi, starých 
rodičov s vnúčatami a pri 
pive sedia spolu rockeri, 
meta l i s t i  aj  pu n k áč i . 
Atmosféra, za  ktorou sa 
oplatí prísť aj o rok. 

 Zuzana Bridová
 Foto: Robert Beneš
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Venované 100. výročiu vzniku prvej Československej republiky (III. časť)

Bánovce mali v roku 1920 iba tritisíc obyvateľov

Rockeri, metalisti aj punkáči pohromade

Našim čitateľom sa 
snažíme priblížiť prvé 
dni a  roky nového štátu 
od roku 1918 v Bánovciach 
nad Bebravou. Podrobne 
o  tom píše v  monografii 
me st a  z   rok u 2 0 02 
historička PhDr.  Oľga 
Kvasnicová v  samostatnej 
časti s  názvom Bánovce 
nad Bebravou v  rokoch 
1914 – 1945. Z  kapitoly 
Prvá svetová vojna a vznik 
Československej republiky 
vyberáme poslednú, tretiu 
časť:

V  noci z  29. na  30. 
novembra 1918 vznikol ďalší 
incident, keď opití maďarskí 
vojaci začali strieľať a  zo 
streľ by obvini l i členov 
národnej rady v Bánovciach. 
Ráno predvolal maďarský 
veliteľ členov národnej 

rady a oznámil im, že ak sa 
vyskytne ešte raz podobný 
prípad, dá v  tej časti mesta, 
kde výstrel padne, zastreliť 
j e d n é h o  B á n o v č a n a . 
Národná rada protestovala 
a  vyslala do  Budapešti 
ponosu prot i v ýčinom 
maďarského veliteľa Steinera. 
Ten napokon ustúpil a sľúbil 
potrestať vojakov, ktorí 
výtržnosti zavinili. Potýčky 
medzi maďarským a českým 
vojskom pokračovali až do 9. 
decembra 1918. V tento deň 
dostal Anton Lapár, ktorému 
sa aj s  ostatnými členmi 
národnej rady medzitým 
podarilo ujsť do okolia Ska-
lice, správu, že Bánovce sú 
defi nitívne obsadené českým 
vojskom... 

Situácia nového štátu 
nebola vonkoncom rúžová. 

Ak v posledných mesiacoch 
vojny bola hospodárska 
situácia v monarchii neudr-
žateľná, v  prvých rokoch 
po  skončení vojny ťažkosti 
ešte vzrástli. Chýbalo uhlie, 
nebolo zásob, viazla doprava. 
Aj v  Bánovciach bolo veľa 
ľudí, ktorí trpeli strašnou 
biedou. Boli to najmä rodiny 
sezónne za mestnaných 
robotníkov, ktorých bolo 
v tom období okolo 30. Štát 
i  mesto sa snažili rôznymi 
podpornými a  stravovacími 
akciami pomôcť týmto 
ľuďom, organizovali sa pre 
nich núdzové práce, ale 
narastúcu biedu niektorých 
rodín to bolo stále málo. 
Viacerí vtedy hľadali výcho-
disko v  odchode za  prácou 
do  zahraničia, veľká časť 
z  nich odišla s  vysťahova-

leckým pasom natrvalo. Vlna 
emigrantov smerovala najmä 
do  USA, Argentíny a  veľa 
ľudí odchádzalo za  prácou 
do  Francúzska. Povojnové 
vysťahovalectvo však život 
mesta výrazne nepoznačilo...

Už začiatkom 20. rokov 
20. storočia sa začala pomerne 
čulá výstavba mesta, ktorá sa 
uskutočňovala podľa nového 
regulačného plánu ulíc. 
Vypracoval ho na  základe 
zmluvy uzavretej 10.6.1921 
Ing.  Alojz Hora a  schválil 
Štátny stavebný úrad v Tren-
číne. Stavebníkmi rodinných 
domov, obchodov, hostincov 
a dielní boli najmä remesel-
níci a obchodníci na námestí, 
ktoré začínalo dostávať 
novú tvár. Z väčších stavieb 
bola ako prvá v  roku 1921 
ukončená výstavba budovy 

okresného súdu (dnešné 
g y mnázium)...  Celkov ý 
pohľad na Bánovce 20. rokov 
minulého storočia zazna-
menal kronikár Gejza Krum-
polec: Námestie a  priľahlé 
ulice boli v tom čase vydláž-
dené žabicou. Okrajové ulice 
mali len štetový a  posypový 
povrch. Chodníky na námestí 
a priľahlých uliciach boli síce 
dláždené, ale nedostatočne 
udržiavané. Na  niektorých 
uliciach boli kolesové alebo 
čerpadlové studne. Z  mno-
hých dvorov vytekali na ulicu 
splašky a maštaľná hnojovka. 
Z  úradov sídli vo vlastnej 
budove len okresný súd, 
ostatné boli v prenájme. Spo-
jenie so svetom zabezpečovali 
tri vlaky denne... 

Podľa sčítania ľudí, 
uskutočneného vo februári 

1920, mali Bánovce rozlohu 
1311 ha a  žilo tu 3008 
obyvateľov v  363 domoch, 
v  ktorých bolo 705 bytov. 
Z  hľadiska národnosti sa 
najviac Bánovčanov – 2499 
hlásilo k  československej 
národnosti, 20 k nemeckej, 
24 k  maďarskej a  423 
k  židovskej. Podľa kon-
fesie bolo v  Bánovciach 
2406 rímskokatolíkov, 81 
evanjelikov augsburského 
vyznania, 511 izraelitov 
a  8 obyvateľov uviedlo iné 
náboženstvo, resp. bez 
vyzvania.  (ab)

P rvá novembrová sobota a ôsmy 
ročník Celestial Help Fest-u. Táto 

kombinácia čísel zabezpečila doslova 
masám skalných fanúšikov prežiť 
zaujímavý, nielen hudobný večer.
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Poďakovanie 
Ďakujeme všetkým príbuzným a  známym, ktorí 

prišli vyprevadiť na poslednej ceste na cintoríne v Bis-
kupiciach nášho drahého manžela, otca a starého otca

Jozefa Čukana z Bánoviec nad Bebravou, 
ktorý nás opustil 18. októbra 2018 vo veku 75 rokov. 
Ďakujeme za  prejavy sústrasti a  kvetinové dary, 

ktorými ste sa snažili zmierniť náš žiaľ.
 Smútiaca rodina

Poďakovanie 
Ďakujeme všetkým priateľom a známym za pre-

javy sústrasti a kvetinové dary počas poslednej roz-
lúčky s našou manželkou, mamičkou a babičkou

Elenkou Prídavkovou, 
ktorá sa konala 25. októbra 2018 na  cintoríne 

v Bánovciach nad Bebravou. Smútiaca rodina 

 Spoločenská kronika

Jozef Medek *1933
Mária Polláková, rod. Káziková *1943
Ľubomír Čukan *1946
Ing. Helena Henzlová, rod. Mináriková *1943
Jozef Mikuš *1948
Ella Hanková, rod. Turková *1929

Opustili nás

Ing. Lukáš Žatko a Mgr. Lucia Hrušková
Milan Hudec a Zuzana Sluková

Uzavreli manželstvo

Kráčam si len tak... 
v tričku s krátkym rukávom. 
Pod nohami mi šuští napa-
dané lístie. Všetko okolo je 
farebné... paleta, akú by si 
prial každý maliar. Pochut-

návam si na  jablku, ktoré 
sa nepotrebuje hrať na BIO 
– ono naozaj také je. V duši 
mám dušičkový pokoj... 
hladkajú ma slnečné lúče... 
je novembrová jar.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Spomienkový pietny akt na zosnulých

Melancholický november ide pod kožu...

Vonku opäť poletuje lístie 
zo stromov, pomaly sa krátia 
dni, cítiť vôňu jesene a príroda 
sa k  spánku ukladá. S  prí-
chodom jesene o  niečo viac 
spomíname na  našich naj-
bližších, ktorí už nie sú medzi 
nami. Pamiatka zosnulých aj 
sviatok Všetkých svätých nás 
pobádajú spomaliť a zamyslieť 
sa, pripomenúť si chvíle, ktoré 
sa už nevrátia, lebo človek je 
tvor mnohokrát žijúci a čerpa-
júci zmysel života z vlastných 
spomienok a  zo spomienok 
svojich blízkych. Každoročne, 
je to už akousi tradíciou 
v tomto meste, naše občianske 
združenie Za  život poriada 
spomienkový pietny akt, aby 
sme s členmi združenia i ostat-

nými občanmi vzdali hold 
a úctu tým, čo už nie sú medzi 
nami. Aj tento rok sme sa 
stretli počas Sviatku všetkých 
svätých pri večnom plameni 
na miestnom cintoríne a spo-
ločne so všetkými prítomnými 
si pripomenuli Pamiatku 
zosnulých. Za  tichých tónov 
hudby s  hlbokým precítením 
predniesla smútočnú báseň 
členka združenia Anežka 
Wlachovská. Na  prítomných 
bolo badať pocit nostalgie, 
o  niečo ťažší povzdych ako 
inokedy i  tajomný úsmev 
na  perách, spojený so spo-
mienkami na  ich blízkych. 
Nejedno líce zvlhčili slzy, keď 
zazneli moje slová z  prího-
voru. V  slovách lásky, úcty 

i  vďaky som vyslovila vety: 
„Z  úcty k  tým, čo už nie sú 
medzi nami, zamyslime 
sa nad tým, ako žijeme, 
akí sme ľudia, aký odkaz 
svojich predkov si životom 
nesieme. Nevzdávajme vďaku 
spôsobom, ktorí nezachová 
odkaz našich najdrahších. 
Nie predsa honosnosť kytíc 
a  vencov, nie počet zapále-
ných sviec, lež to, čo z  ich 
života nesieme si vo vlastnom 
srdci, to, čo sme schopní ako 
posolstvo ich života zúročiť 
počas nášho žitia, to je to, čo 
najlepšie vyjadrí, ako veľmi 
sme svojich blízkych milovali, 
ako nám chýbajú, ako si 
ctíme, čo nám počas života 
dali.“ Po  týchto slovách sme 

symbolickú poklonu vzdali 
položením kytice k  večnému 
plameňu, zapálením sviec pri 
hrobe zosnulých vojakov.

Prečo Vám to píšem 
teraz, s  odstupom času 
od  sviatkov? Nuž preto, aby 
sme sa zamysleli, akí sme 
ľudia a aký život žijeme, či aj 
my raz budeme pre niekoho 
súčasťou milých spomienok. 
Isto aj sami viete, že v pamäti 
sa snažíme uchovávať len tie 
dobré, krásne a  nádherné, 
lebo zlobu nemá nikto rád. 
Každý človek sa chce predsa 
tešiť a  milovať, nie trpieť 
a v samote sužovať. 

 Miroslava Hudecová, 
 predsedníčka občianskeho 
 združenia Za život

Stojac mĺkvo na  cin-
torínoch ani nevnímame 
novembrový chlad zahryzá-
vajúci sa do  našej kože. 2. 
november, pamiatka zosnu-
lých, a nám sa zdá, že nebo 
plné svetielkujúcich hviezd sa 
na chvíľu presunulo na zem. 
Blikajúce sviečky v  ťaživej 
tme na miestach posledného 
odpočinku dávajú zažiť pocit, 
že aspoň na chvíľu sme akousi 
pomyselnou vesmírnou niťou 
prepojení s  dušami našich 
rodinných pr íslušníkov, 
priateľov a  známych. Práve 
v týchto okamihoch rezonujú 
mojím vnútrom slová z piesne 
Mariky Gombitovej, ktoré si 
premietam hlavou brodiac 
sa uličkami pomedzi hroby: 
„Novembrové chryzantémy, 
dážď ako z  duší, dážď 
dušičkový. Nikto nie je sám. 
Stretáš svojich predkov, tu 
v nás žije všetko.“ Niekedy si 
zas na bánovskom cintoríne 
sťažka povzdychnem, ako by 

si tento pietny kúsok zeme 
zaslúžil, aby sa z mestského 
rozpočtu uvoľnila časť 
fi nancií na jeho úpravu.

Zvyky našich predkov 
hovoria o  nesmiernej úcte 
k  zosnulým. V  noci z  1. 
novembra, keď sa slávi 
Sviatok všetkých svätých, 
na  2. novembra, Pamiatku 
zosnulých, nechávala sa 
na stole časť večere pre nebo-
hých rodinných príslušníkov.

Okrem spomínania 
na  našich zosnulých si 
s hlbokou úctou a vďačnosťou 
pripomíname udalosti 17. 
novembra z  roku 1989. Deň 
boja za  slobodu a  demok-
raciu. Nežná revolúcia. 
Odhodlanie mladých ľudí 
a  umelcov meniť politický 
režim nadchlo veľkú časť 
národa. Presne v tento deň sa 
pred rokmi v bývalom socia-
listickom Československu 
začal definitívny koniec 
socializmu a  monopolného 

postavenia Komunistickej 
s trany Československa .
Postupne sa uhniezďovala 
pluralita názorov a  sloboda 
slova. Osobne si myslím, že 
dnes sme pokročili do štádia, 
keď je potrebné korigovať 
niektorých ľudí (hlavne 
na sociálnych sieťach) v spô-
sobe prezentovania svojich 
názorov tak, aby sa dodržia-
vali zásady slušnej, asertívnej 
a úctivej komunikácie.

K e ď  p r i c h á d z a j ú 
tmavšie, kratšie, sychravejšie 
dni a chladnejšie, dlhšie noci, 
ľudová pranostika nám pri-
pomína: „Na svätého Huberta 
ide teplo do  čerta.“ O  niečo 
neskôr si zas zvykneme klásť 
otázku: „Príde tohto roku 
Martin na bielom koni?“ „Ak 
Martin príde na bielom koni, 
metelica metelicu honí“, 
vraví iná ľudová pranostika. 
A  my, zababušení v  teplých 
šáloch sme o  to vďačnejší 
prírode za niekdajšiu pestrú 

ponuku bylín, ktoré už máme 
usušené a pripravené v čajo-
vých zmesiach. Aj o takomto 
čajovom relaxe môžu byť 
chladné novembrové večery. 
A  ak nie, tak sa inšpirujme 
našimi predkami. Niekoľko 
generácií pred nami si mladí 
ľudia krátili dlhé večery 
rôznymi zábavkami, ktoré 
sú nám z  folklóru známe. 
Na  Ondreja liali do  misky 
s  vodou na  lyžičke zohriate 
olovo a  podľa toho, v  akom 
tvare stuhlo, veštili si dievčatá 
budúcnosť. Iný zvyk hovorí, 
že si dievčatá varili halušky 
so zapracovanými papie-
rikmi s  menami dedinských 
chlapcov a  ktorá si halušku 
s  akým menom z  hrnca 
vylovila, ten muž jej mal byť 
osudným. Popritom si spie-
vali a vzájomne sa prekárali. 
Prečo si aj dnes neskrášliť 
večery takouto hrou z  čias 
našich predkov?

  Ján Kšiňan

Prihláste sa 
do dielní Kračúňa 

Veľmi sa tešíme, že môžeme Bánovčanov 
opäť pozvať na  dlhoročný festival divadla, 
tanca a umenia pod názvom Kračúň. Môžete 
si zapísať termín sobota 15. decembra 2018 
v priestoroch Základnej umeleckej školy Dezi-
dera Kardoša. Pre záujemcov sú pripravené 
od 10.00 h do 13.00 h tvorivé dielne – fi lmová, 
výtvarná, pohybová a divadelná dielňa, panto-
míma a tanec 21. storočia. Prihlásiť sa môžete 
cez stránku login.kulturabn.sk alebo v Mest-
skom kultúrnom stredisku (p.  Palušová). 
Program sme si pripravili bohatý, navštíviť 
budete môcť divadelné predstavenie z  Ukra-
jiny, domáce súbory predstavia svoju tvorbu 
a  podvečer hostíme divadlá z  Topoľčian, 
Vrábľov, z Levíc a  iné. Viac informácií o  jed-
notlivých predstaveniach nájdete na  www.
facebook.com/kracunbanovce.  (vp)

Jobus, Branislav - Mufl ón Ancijáš a mimozemšťan: 
Mufl ón Ancijáš sa vracia! A nielen tak odniekiaľ, ale 
rovno z vesmíru, kam sa nechal vystreliť, aby dodržal 
svoj sľub a zaniesol balík na vesmírnu adresu. Zažil 
tam naozaj všeličo – zachránil zloducha, pral kozmo-
nautom ponožky, skamarátil sa aj s vesmírnou bunkou 
Vebunkou... 
Necpalová, Jana - o  škrupiny 1. Nezvyčajný dar 
z cudziny: Milý, ale nesamostatný Jožko a  jeho vní-
mavá a  rozhodná kamarátka Anastázia vyrastajú 
bez rodičov, ktorí pracujú v  zahraničí. Jožko sa teší 
na  prázdniny, no najmä na  rodičov, ktorí sa majú 
vrátiť z  Austrálie. Ich návrat však trvá iba chvíľu. 
Stihnú mu však darovať neobyčajný darček...
Csontosová, Zuzana - Jakub a čarovná kolobežka: 
Jakub býva často sám. Žije len s otcom, nemá brata ani 
sestru a priateľov si hľadá ťažko. Všetko sa však zmení, 
keď jedného dňa nájde pri smetiakoch pohodenú starú 
červenú kolobežku. Vezme si ju domov, opraví a – div 
divúci! Kolobežka k  nemu prehovorí. A  nielen to. 
Stanú sa úžasné veci...

Nové knihy v knižnici
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Spoločnosť EKA s.r.o., 
ako správca bytov a nebytových priestorov 

vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž 
na obnovu bytového domu

 J.G. Tajovského 1198. 

Bližšie informácie v kancelárii EKA, s.r.o., 
Trenčianska cesta 603, 0908 795 986.

Kúpim stavebný pozemok cca 15 - 20 árov 
v BN, prípadne v okolí. Platba v hotovosti, nie cez 
realitnú kanceláriu. Tel. kontakt 0948 903 570 - 
volať po 16. 00 h.

Prvý bod hádzanárok do tabuľky
Sokol Bánovce - Sokol Poruba 29:29 (16:12)

V poslednom tohto-
ročnom stretnutí sa našim 
hádzanárkam podarilo 
dosia hnuť neča k a ný 
úspech, keď  proti favo-
rizovanej Porube získali 
za remízu 29:29 bod. Do 
piatkového stretnutia sme 
vleteli bez rešpektu a svojou 
aktívnou hrou sme hráčky 
spoza rieky Moravy zasko-
čili. V úvode sme si vytvo-
rili dvojgólové vedenie, 
ktoré v 15. minúte narástlo 
na rozdiel piatich presných 
zásahov, keď Bridová 
zvyšovala na 9:4. Hostky 
neprebudil ani oddychový 

čas a v 20. minúte Kristína 
Obstová zakončením na 
12:5 navýšila vedenie domá-
cich hráčok už na sedem 
gólov. Porubanky sa ako 
tak spamätali a do konca 
prvého polčasu mierne 
skorigovali rozdiel v skóre, 
keď Minarčíková uzavrela 
prvé dejstvo na 16:12. 
Našim dievčatám vyšiel aj 
nástup do druhého polčasu, 
keď v 35. minúte Matušin-
cová upravovala na 19:13. 
Následný druhý oddychový 
čas mal na hostky pozitívny 
účinok. V 50. minúte sa po 
zásahu Desortovej dotiahli 

na rozdiel gólu 23:22. 
Následne Matušincová 
nepremenila sedmičku, keď 
úspešný zákrok predviedla 
Krebs, no v 55. minúte sa 
jej podarilo zvýšiť bánovské 
vedenie na 27:23. Češky 
však nesklonili hlavu a 
záverečným fi nišom sa im 
podarilo zmazať manko, 
keď strelecky disponovaná 
Desortová prienikom 
cez obranu vyrovnala v 
59. minúte na 28:28. V 
dramatickom závere nás 
najskôr Alžbeta Obstová z 
krídla dostala do vedenia 
29:2, na čo tréner Poruby 

reagoval oddychov ým 
časom. Následne Sakalo-
šová zneškodnila tutovku 
Smetkovej, ale rozhodcovia 
nariadili prísny pokutový 
hod, z ktorého Desortová 
devätnásť sekúnd pred 
koncom stretnutia zariadila 
remízu 29:29. Zostava 
a góly Sokola Bánovce: 
Sakalošová, Kucharčík 
– Michnová 6/2, Bridová 
2, Žáčiková, Z.Galková, 
Ráciková, Turková 2, Hollá 
2, Paulová, Michaličková, 
H.Galková, A. Obstová 5, 
Matušincová 10/6, K.Obs-
tová 2.    (aj)     

Po prehre zimujeme na poslednom mieste
Baník Prievidza – Spartak Bánovce 2:1 (1:0)

V poslednom jesennom 
vystúpení sa naši futbalisti 
predstavili v Prievidzi. 
Domáci začali tlakom, no 
v 2. minúte nevyužili veľkú 
šancu, keď z priestoru päťky 
Šlabjar prestrelil prázdnu 
bránku. Prievidžania mali 

aj v nasledujúcich úsekoch 
hru pod kontrolou a tesne 
pred odchodom do šatní sa 
dočkali, keď bol nedovolene 
zastavený Šlabjar a Gunda 
z nariadeného pokutového 
kopu otvoril skóre. V druhom 
polčase sa obraz hry nezmenil, 

no naši futbalisti po ojedinelej 
šanci v 63. minúte vyrovnali 
zásluhou Tabaka. Prievidza 
naďalej vyvíjala tlak a po 
strele Gundu zo šestnástky 
opäť viedla. Zverenci trénera 
Ilka mohli v závere po dvoch 
obrovských šanciach otočiť 

skóre, ale domácich podržal 
brankár Mífek. 

Zostava Bánovce: Draš-
ković - Tabak,  Okrucký (70.
Hrabal), Gábriška, Žaťko, 
Kmeťo (46.Láska), Kráľ (87.
Pakanec), Nazar, Daniš, 
Zajac, Kyselica.  (vh)

Dve prehry mladých 
basketbalistov

Kadeti Bánovského 
basketba lového k lubu 
počas víkendu odohrali 
dve domáce stretnutia 
proti doposiaľ nezdolaným 
celkom z  Levíc, resp. 
z  Nitry. V  zápasoch, kde 
boli favoritmi hostia, sa naši 
chalani vôbec nestratili, keď 
najmä v  sobotu proti Levi-
ciam mali na  dosah veľmi 
cenné víťazstvo. O výsledku 
stretnutia sa po  zbabranej 
3. štvrtine rozhodovalo až 
v  poslednej štvrtine, kde 
viac šťastia mali Levičania. 
Napriek prehre boli diváci 
svedkami obojstranne veľmi 
kvalitného stretnutia. BBK - 
ŠBK Junior Levice 61 : 71, 
štvrtiny 17:8, 23:19, 8:26, 
13:18, fauly 20:20, TH BBK 
21/9. Body : R. Jancusko 26, 
M. Špánik 16, S. Urban 7, 
P. Gajdoš 5, M. Kolárik 5, M. 
Lagin 2, D. Fišer, M. Miklo
  V  nedeľu 4.11. odohrali 
naši kadeti ďalší veľmi 
v yrovnaný duel prot i 
hráčom BKM SPU Nitra, 
keď si Nitrania počas celého 

stretnutia udržiavali mierny 
náskok a  o  víťazovi sa tak 
ako v  sobotu definitívne 
rozhodlo až v  samotnom 
závere. Napriek dvom 
prehrám, bolo na  hráčoch 
BBK vidno obrovské nasa-
denie a  chuť po  víťazstve. 
Chlapci dokázali, že vedia 
hrať vyrovnané zápasy aj 
s družstvami, ktorých hráči 
sú o  rok starší a  možno 
len kúsok chýbajúceho 
šťastia ich delilo od  víťaz-
stva v  prvom či druhom 
stretnutí. BBK - BKM 
SPU Nitra 53 : 63, štvrtiny 
13:17, 16:20, 13:14, 11:12, 
fauly 17:18, TH BBK 14/11. 
Body : M. Špánik 19, S. 
Urban 14, R. Jancusko 11, 
P.  Gajdoš 5, M. Kolárik 4, 
J. Crha, D. Fišer, M. Miklo
  Najbližšie sa naši kadeti 
(U  17) predstavia na  palu-
bovkách súperov, keď si 
v sobotu 17.11.2018 zahrajú 
proti domácim v  Malac-
kách a  v  nedeľu 18.11.2018 
na  palubovke Karlovky 
Bratislava.  (ju)

Dežerické a bánovské hasičky víťazkami Slovenského superpohára

Pri obrovskej konkurencii sa nám splnil sen

Ako už možno niektorí 
viete, trinásteho 

októbra v  Čadci sa z nás 
stali víťazky Slovenského 
superpohára v požiarnom 
útoku 2018! 

Doteraz tomu nemôžeme ani 
my samé uveriť. Po  nevydarenej 
sezóne, keď nás nikto netipoval medzi 
favoritov, sme všetkých prekvapili. 
A  po  pravde, aj seba. Slovenský 
superpohár v  požiarnom útoku je 
jedna z najväčších a najprestížnejších 
súťaží. Dostať sa tam, nie je len tak. 
Sily si tam merajú víťazi rôznych líg 
na Slovensku. Čiže najlepší z najlep-
ších. Aj preto sa superpohár označuje 
aj ako neoficiálne Majstrovstvá 
Slovenska v požiarnom útoku. Práve 
kvôli vysokej úrovni sa táto súťaž koná 
pod záštitou prezidenta Hasičského 
a záchranného zboru gen. Alexandra 
Nejedlého. 

My sme postúpili z  Hornonit-
rianskej hasičskej ligy ako víťazky 
tejto ligy. Celkovo sa sem dostalo 67 
družstiev. Z   toho 40 mužských a 27 
ženských. Bežalo sa na  dva pokusy, 
čiže každý dostal šancu predviesť to 
najlepšie čo vie, hneď dvakrát. Pri 
obrovskej konkurencii toho najlep-
šieho, čo na  Slovensku máme (nedá 
mi nespomenúť víťazky Slovensko-

moravskej hasičskej ligy Nedašovu 
Lhotu zo susedných Čiech), sa nám 
podarilo priam nemožné. Vyhrali sme! 
Touto cestou by sme chceli poďakovať 
starostovi obce Dežerice Ladislavovi 
Chudobovi, poslancom a  všetkým 

sponzorom za  podporu. A  rovnako 
tak ďakujeme aj tým, čo stáli pri nás 
počas celej sezóny, a verili nám, aj keď 
sa nám nedarilo. Nesmieme zabudnúť 
poďakovať našim mužom, ktorí nám 
stále pomáhajú.  Iveta Filinová, st. 

Na foto zľava: Hana Filinová a Ladislav Filin obaja z Bánoviec nad Bebravou, 
Ľubica Jurošková Dvořáková z Novej Dediny, Adriana Kvaková z Dežeríc, Iveta 
Filinová ml. a Iveta Filinová st., obidve z Bánoviec nad Bebravou, Veronika 
Kozinková z Pečenian.
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Bývalý kanonier, ktorý písal bánovskú futbalovú históriu 
Anton Čukan má sedemdesiat

Rodák z Biskupíc prišiel do Spartaka 
v  roku 1963 ako pätnásťročný spolu 
s  Jozefom Rehákom, keď ich dotiahol 
vtedajší tajomník R. Sirotný ako výmenu 
za F. Žitňana, ktorý tu hrával v divíznom 
celku mužov. Bola to skvelá výmena, pre-
tože J. Rehák sa dostal do širšieho výberu 
dorastencov Československa a A. Čukan 
tu „odkrútil“ v drese mužov plných 
dvadsať rokov. V  takmer storočnej fut-
balovej histórii sa v Spartaku vystriedalo 
viacero hráčov s čuchom na góly, avšak len 
o dvoch možno hovoriť ako o ozajstných 

futbalových kanonieroch. Zhodou okol-
ností obaja Antonovia – Janáč a Čukan. 
Hoci sa v  minulosti presná štatistika 
neviedla, po prerátaní období, v ktorom 
hrali , každý má na  konte nemenej ako 
päťsto gólov. Bez nadsadzovania možno 
povedať, že dnešní strelci o takomto čísle 
iba snívajú, pretože dať za  sezónu 8-10 
gólov je k  hráčovi pridaný prívlastok – 
chýrny strelec. 

Dnešný jubilant Anton Čukan hoci 
pomenší s útlou postavou avšak skvelou 
kopacou technikou, veľmi rýchlo padol 
do oka vtedajšiemu trénerovi A dorastu 
J. Omelkovi, ktorý ho vyše polroka staval 

„načierno“ v  druhej dorasteneckej lige. 
Rovnako načierno hrával po  súhlase 
otca Emila aj za mužov Biskupíc, čo dnes 
už je nemožné. Omelkove progresívne 
tréningy začali prinášať futbalové ovocie, 
a to vynieslo bánovský dorast do  čela 
o postup do prvej dorasteneckej ligy. Tú 
si však Tonko, či medzi hráčmi i priazniv-
cami prezývaný Čuki, nezahral. Jeho 15 
vsietených gólov za necelú sezónu neušlo 
pozornosti trénera mužov Spartaka 
a  na  tú dobu skutočného trénerského 
mága Vojtecha Schotterta (úspešne viedol 
prvo a  druholigové celky Topoľčany, 
Prievidza, Žilina...), ktorý Čukiho ako 
šestnásť a polročného zaradil do svojho 
kádra. Hneď v prvých zápasoch na škva-
rovom ihrisku pod železničnou stanicou 
proti Leviciam i  Kolárovu (vyhrali sme 
5:2) vsietil dva góly. Strelecky sa roz-
behol aj vďaka pravidelným stredajším 
prípravným zápasom proti zahraničným 
súperom ako Vorwads Lipsko, Hajduk 
Kula, FK Lalič, Textilac Odžaci, NK Sara-
jevo, SC Eisenach... 

Po  vojenčine v  Duklách Šumperk 
a Bohumín, kde sa mu tiež darilo, mali 
o jeho služby záujem viaceré kluby, avšak 
odolal a vrátil a do Spartaka. Tomu zostal 
verný plných dvadsať rokov. A ako to už 
v športe býva, že raz si hore, potom dole, 
vydržal i vtedy, keď sme vypadli z divízie 
či druhej ligy, aby pomohol vybojovať 
návrat do  vyššej súťaže. Jeho prístup 
k  tréningom a  zápasom bol ukážkový 
pre všetkých spoluhráčov. Nečudo, že 
roky bol kapitánom mužstva, keď pásku 
si prevzal od  vtedy končiaceho v  Áčku 
A. Ďurkáča. Následne po  rokoch, keď 
on končil ako 35-ročný, pásku posunul 
v rozlúčkovom zápase s Novým Mestom 
nad Váhom A. Pernišovi. 

Boli sme zvedaví, ako si na vtedajšie 
podmienky a  zaujímavé momenty spo-
mína sám Čuki:

„V divízii, ktorá bola vtedy tretia naj-
vyššia súťaž v Československu, doma proti 
Holíču sa nám dlho nedarilo a prehrávali 
sme 0:1. V závere prišli moje chvíle, keď 
v  priebehu dvoch minút som vsietil dva 
góly a vyhrali sme 2:1. Po tri góly som vsietil 
bratislavskému Rapidu, rezerve Interu 
Bratislava, Bytči  i  Novému Mestu nad 
Váhom. Tešili ma však všetky góly, najmä 
na ihriskách súperov, keď som nimi prispel 
k remíze či výhre nášho mužstva. Najviac 
si však cením a  spomínam na gól, ktorý 
som dal v derby zápase v Topoľčanoch, kde 
sme vyhrali 4:1. Dostal som prihrávku asi 
vo vzdialenosti dobrých dvadsať metrov 
od domácej brány, pred ktorou stál, viac 
ako bolo treba, skvelý brankár Bosák. 
Nikto ma nebránil a tak som technickým 

lobom prehodil brankára Bosáka, aby lopta 
skončila v  sieti. Topoľčianske publikum 
zostalo ako obarené, avšak zápas sledoval 
aj domáci rodák a náš niekdajší tréner V. 
Schottert. Ten do takmer hrobového ticha 
a k neľúbosti topoľčianskych priaznivcov 
zakričal: Tóno, to bola trinásta strana 
knihy o  futbalovej abecede! Na  takéto 
ocenenie sa nedá zabudnúť, najmä preto, 
keď ho vysloví trénerská futbalová ikona, 
akou Schottert rozhodne bol, hoci sú iné 
časy a ešte i dnes by sa mali od neho čo 
učiť i mnohí dnešní tréneri. Aj po rokoch 
ma tešia dve zaradenia do jedenástky roka 

Západoslovenského futbalového zväzu, či 
dve víťazstvá o najlepšieho strelca divízie 
s 23 a 22 gólmi... 

Popri góloch priehlavkom priamo zo 
vzduchu a neraz bez prípravy, ale aj z pria-
mych kopov, dosť som ťažil zo spätných pri-
hrávok rýchlonohého Mira "Efu" Štefánika 
a Stana Bencu, ktorý neskôr hrával prvú 
československú ligu v Trenčíne, i technicky 
vybaveného Stana Glegu. Výborne sme si 
neskôr rozumeli s  Dušanom Trenčanom 
a Mirom Nácarom. Hoci mi po svojich úni-
koch ochotne prihrávali do gólových pozícii 
a ja som v priemere vsietil dvadsať gólov 
za ročník, ani oni sa strelecky nezahanbili, 
keď na ich konte bolo pre každého ďalších 
desať – dvanásť gólov. Myslím, že aj preto 
ľudia chodili radi na futbal a tisícka ľudí 
na  terajšom štadióne nebola výnimkou. 
Pri derby s Topoľčanmi či Partizánskym 
aj oveľa viac. My sme všetci šlapali naplno 
celý zápas, hoci sa aj nedarilo. Práve to si 
vedeli diváci ceniť, čo dnešným hráčom 
chýba. Vďaka pochopeniu a ohľaduplnosti 
mojej manželky Daniely i troch detí som 
sa mohol venovať mojej životnej záľube – 
futbalu ako hráč až do mojich 58 rokov. 
Hrával som ešte v  Pečeňanoch, Pravoti-
ciach i  rodných Biskupiciach, kde sa mi 
splnil sen – zahrať si so synom Marošom 
v jednom mužstve, čo bolo v ročníku 1994 
– 1995, keď sme tam ako rezerva Spartaka 
hrali piatu ligu a  on potom prestúpil 
do treťoligovej Dúbravky. Ako tréner som 
sedemkrát pôsobil pri A mužstve, vrátane 
asistenta a tiež i vedúceho celku. 

Na  ihrisku som zažil veľa krásnych 
chvíľ a  našiel v  spoluhráčoch množstvo 
priateľov. Nedajú sa vymenovať všetci, ale 

z  celej plejády chcem spomenúť A. Ďur-
káča, A. Janáča, T. Síleša, R. Slezáka, M, 
Štefánika, St.Bencu, St. Glegu, J. Reháka, 
D. Mášika, M.Opačitého, F.Macku, O. a T.
Halmovcov, V. Michalecha, J. Gogolu, Vl. 
Šoku, D. Trenčana, M. Nácara, J. Kosibu, 
J. Petríka, Ľ. Matušíka, Zd. Jonisa, J. Kola-
čana, Št. Vargu... S  úctou si spomínam 
na hospodárov M. Štefankoviča, A. Ertla, 
A. Bezáka, M. Chromika. Všetkých som 
si vrátane nemenovaných, úprimne vážil 
a myslím, že aj oni mňa. Teraz sa to akosi 
medzi hráčmi nenosí. Mali sme skromné 
podmienky, keď sme sa dvadsiati umývali 

vodou, vyhrievanou drevom v 60 litrovom 
bojleri, s jednou sprchovou ružicou a teplo 
sálalo z malých kachiel, ale nikto nereptal. 
Všetci sme sa podriadili podmienkam, aké 
sme mali, pretože nosiť spartakovský dres 
bola pocta i česť!“

Zakončil svoj monológ čerstvý 
sedemdesiatnik a  oddaný spartakovec 
Anton Čukan. Napriek tomuto veku je 
teraz nielen správcom štadióna, ale aj 
vedúcim mužstva, ktoré by malo na  jar 
s  plnou vervou zabojovať o  záchranu. 
Čipernému jubilantovi touto cestou 
želáme pevné zdravie, pohodu a  väčšiu 
radosť z výsledkov spartakovských celkov. 

 Ľuboslav Ježo
 Z pripravovanej knihy o bánovskom futbale)

Súčasný futbal v bánovskom Spartaku je už niekoľko 
sezón na pokraji priepasti, keď po ľahkom získaní 

treťoligových dresov sa čoskoro s nimi rozlúčili 
a v súčasnej 4. lige sú opäť na chvoste. Ten neveští nič 
dobrého a už po jeseni možno povedať, že jarná odveta 
bude v každom zápase len o záchrane, ak sa nechce 
vypadnúť do 5. ligy. Dumajúc nad touto situáciou 
prichádza človeku na um spätný pohľad do minulosti, 
keď dres Spartaka obliekal chýrny futbalový kanonier Anton Čukan 
(1948), ktorý sa presne v polovici tohto mesiaca 15. novembra zaradil 
medzi sedemdesiatnikov.

Len máloktorému otcovi sa splnil sen, aby si 
v majstrovskom zápase zahral so synom... 
V  ročníku 1994/95 bol spoluhráčom 
hrajúceho trénera Antona Čukana jeho 
syn Maroš, keď obliekali dres Biskupíc, 
ktoré boli rezervou Spartaka Bánovce nad 
Bebravou a hrali 5. ligu..  Foto: Ľ.Ježo

Spartak Bánovce v roku 1967, keď bol T. Halmo hrajúcim trénerom po príchode z Tren-
čína. Stojaci zľava: M. Chudý, A. Drapák, A. Pokorný, J. Rehák, T. Halmo, T. Síleš, 
O. Halmo, A. Ďurkáč, v podrepe zľava: R. Slezák, A. Čukan, M. Štefánik, P. Janáč, F. 
Macko a A. Janáč.  Foto: F. Šopinec

Pri rozlúčke s hráčskou kariérou v roku 
1985 poďakoval Antonovi Čukanovi 
predseda FO Vlastimil Adamus.
  Foto: M. Ševčík
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Snow film fest už túto sobotu!
Každý rok od októbra do decembra prináša SNOW FILM 

FEST do viac ako 200 českých a slovenských miest tie najlepšie 
fi lmy o  zimných športoch z  celého sveta a  z  domácej pro-
dukcie. V Bánovciach tomu tak bude v sobotu 17. novembra 
2018 od 15.00 h. V  Mestskom kultúrnom stredisku budete 
môcť vidieť pásmo fi lmov o  extrémnom lyžovaní, zimnom 
lezení, snowboardingu, snow-kitingu a ďalších zimných rado-
vánkach. Na  svoje si prídu milovníci extrémnych zážitkov, 
čerstvého prašanu, arktickej divočiny i športoví fanúšikovia.

V programe je šesť starostlivo vybraných fi lmov – fi nalisti 
zo zahraničných festivalov a novinky z domácej produkcie. 
Na aké fi lmy sa konkrétne môžete tešiť? Partia nadšencov má 
sen – splaviť na kajaku najsevernejšie položenú grónsko rieku. 
Mrazivé podmienky však robia z bežnej vodáckej expedície 
naozaj extrémny zážitok – tešte sa na fi lm Into Twin Galaxies. 
Kto by nesníval o tom byť digitálnym nomádom, žiť tam, kde 
sa nám zachce, robiť čo nás práve napadne, napríklad objavovať 
nedotknuté balkánske svahy ako vo fi lme In Gora. Niekto 
radšej brázdi upravené trasy, slalom, zjazd. A niekto jazdí tak 
rád, a tak dobre, že sú z toho medaile na svetových športových 
súťažiach. Ako vypadá príprava tréningovej skupiny Ondřeje 
Banka uvidíte vo fi lmu Kámen, Nůžky, Vagus. Všetkých dob-
rodruhov, tulákov a samotárov pozývame na fi lm Th e Frozen 
road, ktorý je pohľadom do  duše cyklistu, ktorý sa vydal 
úplne sám v ústrety mrazivým pustatinám severnej Kanady. 
Snímka Freezing je príjemným odľahčením. Dvojica surferov 
podáva svoj výlet za vlnami obmývaným Islandom s osobitým 
britským humorom. O nostalgickom návrate na fínsku rieku 
Ivalo rozpráva fi lm Lapin Kulta. Namiesto plavidla budú však 
v hlavnej roli tentokrát lyže a sane.

Z domácej produkcie dávame do pozornosti fi lm Richarda 
Bereša Mám pohodku, ktorý predstavuje akýsi prierez vývoja 
jedného skialpinistu na Slovensku - od jeho úplných začiatkov 
na  zjazdovke, až po  jazdenie tých najstrmších žľabov vo 
Vysokých Tatrách. Pomyselnou čerešničkou na torte je prvý 
diel Antarktída z projektu Seven Virgin Summits, teda sedem 
panenských vrcholov, ktoré chce hosť festivalu, Juraj Koreň 
vyliezť a zletieť na paraglide spolu so svojim lezeckým kolegom 
Mišom Sabovčíkom.

Nenechajte si teda ujsť príležitosť vidieť jedinečné špor-
tové výkony a stretnúť inšpiratívnych ľudí. (msks)

 Kúpim 1-izbový byt 
v centre mesta, prípadne 
v  blízkom okolí. Tel. 
0907 945 457. 
  Predám: funkčné, 
veľmi zachovalé kachle 
Peterky (30 eur), váľanda 
bordó s úl.priestorom (25 
eur), menší gauč trojsed. 
(20 eur), dlhý masívny 
stôl + 2 stoličky (15 eur), 
rohová lavica rustikálna 
(30 eur), plast. záhr. stôl 
+ 4 stoličky (10 eur). Tel. 
0908 244 034.

INZERCIA

Informačné centrum na Námestí Ľ. Štúra 
opäť obohatilo svoju ponuku malých darčekov, 
suvenírov, pohľadníc, máp, bulletinov a kníh. 
K tým najnovším patria nové drevené magnetky 

so slovenským ľudovým motívom. Z  pestrej 
ponuky „íčka“ si určite vyberiete... Tešíme sa 
na vašu návštevu. Aktuálne informácie nájdete 
na FB Infocentrum Bánovecko.  (r)

Pestrá ponuka Informačného centra na námestí


